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Protokół nr XXXVII/2013 
z XXXVII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 14 listopada 2013 r. 
 
W XXXVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk, oraz radca prawny – 
Zajączkowska - Matejko. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXXVII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Proszę o wniesienie jako punktu III: wręczenia nagrody dla wójta gminy od Polskiego 
Związku Niewidomych.  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad z tą zmianą? 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za przyjęciem porządku obrad XXXVII sesji 
Rady Gminy głosowało 12 radnych.   
 
4. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XXXVI 
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli nie, 
to stwierdzam, że Protokół z XXXVI Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Wręczenie nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe.   
Pani Wójt Gminy Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli nagrodę za wybitne osiągnięcia sportowe dla pana Jana Gołąbka z 
Rotmanki (sporty siłowe). 

III. Wręczenie nagrody dla wójta gminy Magdaleny Kołodziejczak od Zarządu 
Pomorskiego Polskiego Związku Niewidomych.   

Pani Aleksandra Lemanowska – prezes pomorskiego Polskiego Związku 
Niewidomych oddziału wręczyła wyróznienie dla pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak.  

IV. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pozwolę sobie dość ogólnie powiedzieć o 
najważniejszych rzeczach: przed wczoraj dostaliśmy informację z WFOŚ – u, która 
dotyczy naszej spółki Eksploatator, gdzie uzyskaliśmy wstępną zgodę Zarządu i 
Rady Nadzorczej WFOŚ na udzielenie spółce pożyczek na kilka zadań, które 
realizujemy: osiedle Zorza w Straszynie, kanalizacja z przejściem pod kanałem 
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Raduni w Radunicy, wodociąg w Rokitnicy ( prawie 8 km), a także środki na 
pilotażowy program: zakupienie wodomierzy i całego oprogramowania 
elektronicznego na osiedlu Rotmanka, a później pozostała część gminy. Wodomierze 
elektroniczne pozwolą na to, że podobnie jak u innych sprzedawców różnych 
mediów, będzie jechał samochód z urządzeniem rejestrującym i będzie zbierał drogą 
radiową stan wskazanych wodomierzy od poszczególnych odbiorców. Teraz mamy 
duży kłopot, ponieważ nie wszyscy wpuszczają osoby, które odczytują do domów, 
często też tych osób po prostu nie ma w domach, więc  taki system bardzo nam 
ułatwi funkcjonowanie w przyszłości. Jeżeli przeprowadzimy ten program w całej 
gminie to koszt szacunkowy wyniesie ok. 4 800 000 zł, ale większość środków 
pójdzie z programem pilotażowym na Rotmankę, gdyż wtedy następuje zakup całego 
sprzętu, a później zostają już tylko wodomierze. Z informacji jakie uzyskałam od 
Eksploatatora (pożyczka jest umarzana w 30 %), ta pożyczka zwróci nam się w 
okresie nie dłuższym niż 3 lata.  
Druga sprawa to spotkanie, które odbyło się wczoraj z organizacjami pożytku 
publicznego z naszej gminy. Zaprosiliśmy różne stowarzyszenia i fundacje, ponieważ 
mamy około 8 miesięcy na przygotowanie się do pozyskania kolejnych środków 
unijnych. Będziemy się wzajemnie uczyli, wskazywali sobie źródła pozyskania 
środków, może zawierania porozumień między stowarzyszeniami, koordynacji 
współpracy, żebyśmy jeszcze więcej mogli uzyskać, żeby infrastruktura, którą gmina 
wybudowała mogła służyć rozwojowi tych stowarzyszeń.  
Chcę też państwa poinformować, że w niedzielę o 12.30 otwieramy park integracji 
społecznej w Straszynie, na którą uroczystość serdecznie państwa zapraszam. 
Ponownie dziękuję państwu radnym za zaufanie, ponieważ państwo wyraziliście 
zgodę na rozpoczęcie realizacji tego parku trochę wcześniej, zanim podpisaliśmy 
umowę na dofinansowanie w wysokości 500 tys. zł. Zapewniałam państwa, że te 
pieniądze otrzymamy i tak też się stało, umowę mamy już podpisaną, pieniądze 
dostaniemy, a park otworzymy wcześniej.  
Kolejna czekająca nas uroczystość to 6 grudnia otwieramy most w Krępcu. Ten most 
jest niezwykłą budowlą, jestem pod dużym wrażeniem. Chciałabym, żebyście 
państwo uczestniczyli w tym spotkaniu, żeby pan Wojewoda, który będzie obecny, 
usłyszał różne sprawy związane z funkcjonowaniem gminy też od państwa.  
 
V. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- 30 października odbyło się 
przekazanie kluczy do mieszkań socjalnych w Straszynie. Przekazanych zostało 14 
mieszkań, otrzymali je mieszkańcy, którzy do tej pory płacili regularnie czynsz i dbali 
o swoje mieszkania.  
19 i 30 października odbyły się dwa otwarcia świetlic – w Bystrej i Żuławce.  
23 października – wspólnie z Zarządem Powiatu i przedstawicielami innych gmin 
uczestniczyliśmy w objeździe po inwestycjach na terenie Powiatu Gdańskiego.  
5 listopada odbyło się zebranie wiejskie w Żukczynie w którym uczestniczyliśmy wraz 
z Wójtem i z grupą radnych. Omawialiśmy problemy związane z przyłączeniem się 
do kanalizacji. Część mieszkańców nie chce przyłączyć się do kanalizacji, więc 
przekazywaliśmy informacje jakie korzyści daje takie przyłączenie dla mieszkańca. 
Mamy nadzieję, że  po tym spotkaniu jeszcze mieszkańcy zaczną się przyłączać.  
8 listopada w Straszynie odbył się koncert „Droga do wolności”, zaś 11 listopada 
również w Straszynie odbyła się msza za ojczyznę. Te uroczystości są poniekąd 
tradycją, jednak boleję nad tym, że zbyt mało radnych oraz sołtysów uczestniczy w 



 3 

tych spotkaniach, więc apelowałbym, żebyśmy brali udział w różnych gminnych 
uroczystościach.  
Chciałbym również poinformować, że w ostatnim czasie jeden z naszych 
mieszkańców zwrócił się o udostępnienie nagrań dźwiękowych z sesji i zgodnie z 
ustawą, jeżeli zwróci się w odpowiednim czasie, są one mu udostępniane.  
 
Na sesję przybył radny M. Kociński.  
 
VI. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Jerzy Mik – chciałbym zapytać się pani Wójt czy to że pan Marcin P., złożył 
skargę do prokuratury, czy to w sposób istotny  będzie opóźniało przejęcie przez nas 
majątku? Nie wiem czy to nie jest po prostu gra na zwłokę. Czy radcy już coś mówili 
w tej sprawie?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – myślę, że zarzuty pana P. są tak 
absurdalne, że nawet media się tym specjalnie nie zainteresowały, a wiecie państwo, 
że jeżeli byłby jakiś punkt zaczepienia to media by były pierwsze. My dziś wysyłamy 
materiały do prokuratury, bo taki był wniosek. Pan P. zarzuca nam teraz, że w 
momencie sprzedaży nieruchomość była obciążona, co nie jest zgodne z prawdą. 
Część z państwa pamięta, w zeszłej kadencji podpisywaliśmy taką umowę na 
korzystanie z wjazdu z dopiskiem, że na wyraźne żądanie nabywcy nieruchomości ta 
umowa ulega rozwiązaniu i tak się stało. My zwróciliśmy się do państwa P. czy oni 
chcą, żeby ta umowa została rozwiązana, oni złożyli takie oświadczenie, że chcą, 
stąd w dniu przekazania nieruchomości została ona protokolarnie przekazana z 
zamkniętymi bramami i kłódkami i zarówno państwo Bitner jak i państwo Salewscy 
już z tego wjazdu nie korzystali. Doskonale pamiętam moment, kiedy przyszła do 
mnie pani Bitner z zapytaniem o kontakt do właściciela, bo chcieli ewentualnie z nimi 
omówić możliwość korzystania  z tego wjazdu i z oświadczenia jakie mamy w tej 
sprawie, wynika że oni się rzeczywiście dogadali z właścicielami i chyba do dziś z 
tego wjazdu korzystają. Drugi zarzut od państwa P. dotyczy tego, że nie 
poinformowaliśmy ich, że rośnie tam barszcz Sosnowskiego. Trudno sobie 
wyobrazić, że opowiadamy o różnych roślinach, jakie rosną na danej nieruchomości. 
Ponieważ my niszczyliśmy ten barszcz przez wiele lat, nie tylko w tych miejscach, ale 
w wielu innych i poinformowaliśmy właścicieli, kiedy on zaczął odrastać, że dalej 
powinni prowadzić takie zabiegi jak gmina do tej pory.  
W każdym bądź razie, wracając do sedna, dziś te dokumenty wyjdą i mam nadzieję, 
że nie wiele czasu zajmie prokuraturze, żeby zająć stosowne stanowisko w tej 
sprawie i mam nadzieję, że to w żaden sposób nie opóźni wystąpienia naszego z 
wnioskiem o zwrot nieruchomości. 
Pan Maciej Wysocki –  prośba o interwencję w sprawie śmieci, które zalegają w 
różnych częściach gminy jako osobne małe wysypiska.  
Pan Zbigniew Demczuk – co jest powodem, że na ul. Sezonowej nie są montowane 
lampy? Były prowadzone prace, a teraz  wszystkie te prace związane z montażem 
oświetlenia ustały. 
Druga sprawa to prośba do komendanta Straży Gminnej, żeby ok. godz. 14 
przejechał chociaż raz patrol koło przystanku, bo tam młodzież zachowuje się 
skandalicznie. Jest u nich totalna arogancja do wszystkich i wszystkiego. Niszczą ten 
przystanek więc lepiej go w ogóle rozebrać i niech stoją na deszczu i w mrozie bez 
żadnego dachu. Więc prosiłbym o taką interwencję, o 14.00 wychodzą tam klasy 
gimnazjalne, a szczególnie „ambitna” młodzież z Rokitnicy, która wyjeżdża 
autobusem do swojej miejscowości. Nie chcę tutaj używać słów niecenzuralnych, ale 
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to nie jest normalna młodzież, oni nie są wychowani w cywilizowany sposób. To są 
dzieci wychowane chyba bezstresowo.    
Pan Mariusz Kociński – chciałbym zgłosić przypomnienie: dwa albo trzy miesiące 
temu na sesji mówiłem o zalegającej wodzie na ul. Akacjowej vis a vi stacji 
podnoszenia ciśnienia wody i dziś dalej ta woda zalega, więc ktoś musiałby zobaczyć 
co tam się dzieje. Kiedy przyjdzie mróz będzie tam bardzo ślisko i nawet chyba nie 
da się tego zasypać, żeby to odpuściło.  
Druga prośba to mieszkańcy apelują o umieszczenie na ul. Topolowej, w bocznej 
odnodze, numeracji domu, ponieważ tam jest ciężko trafić. Proszę, żeby w miarę 
szybko to załatwić.  
Pani Adriana Kubska – czy zdążymy chociaż rozpocząć prace przy chodniku na ul. 
Nowej?  
 
VII. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono.  

2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Janusz Sampolski – odnośnie tematu, który poruszył pan Demczuk o 
zachowaniu młodzieży, rozmawialiśmy ostatnio na ten temat i jest to dla nas istotny 
problem. Jest taka prośba, aby w tym roku nie remontować przystanków z których 
oni korzystają. Też uważam, że trzeba interweniować, mówię tu do pana 
komendanta.  Pan Demczuk ma rację, żeby właśnie w tych godzinach podjechać. My 
jako starsi nie możemy chować głowy w piasek, musimy interweniować.  
Druga sprawa to 23 listopada o godz. 16.00 w Przejazdowie odbędzie się przegląd 
chórów. Gościem specjalnym będzie chór gospel.  
Pan Tomasz Hofman – sprawa podejścia w naszej miejscowości. Jest w bardzo 
złym stanie.  
Drugie pytanie, to czy coś się dzieje w sprawie kanalizacji?  
Pan Antoni Byczyński – mam pytanie do pani Wójt: była pani gorącym 
orędownikiem scalania gruntów, a w tej chwili następuje finał i w związku z tym 
chciałem zapytać jak wygląda współpraca pomiędzy gminą a powiatem? 
Orientowałem się w tej sprawie i wiem, że już jest ogłoszony przetarg, natomiast 
znane są tutaj perypetie związane z drogą w końcówce. Chciałbym wiedzieć jak ta 
sprawa wygląda, czy gmina zdąży uporządkować tą przestrzeń? Projekt jest 
zrobiony, bo inaczej nie mogło by być przetargu, więc na tym projekcie można 
sprawdzić czy te drzewa przeszkadzają czy nie. Może uda się kupić gminie od pana 
Burego, skoro nie można tego obejść. Po ostatniej rozmowie wyniknęła prośba od 
tego pana, żeby jak najbardziej przysunąć się z tym do rowu, żeby jak najmniej mu to 
przeszkadzało. Jest tutaj pan radny powiatowy, może pan udzieliłby w tej sprawie 
informacji, bo ta sprawa jest skandaliczna.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałem się pochwalić, bo 11 –tego odbył się turniej piłki 
nożnej w Straszynie i na 22 drużyny, Mokry Dwór zajął I miejsce. Nasi chłopcy 
nazywają się GTS Mokry Dwór, ale są drużyną z całych Żuław i godnie 
reprezentowali naszą gminę.  
 
 
VIII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań publicznych za zakresu pomocy 
społecznej Gminie Pszczółki 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
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Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/91/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań 
publicznych za zakresu pomocy społecznej Gminie Pszczółki.  
 
2. powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań publicznych za zakresu pomocy 
społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/92/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań 
publicznych za zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański.  
 
3. powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań publicznych za zakresu pomocy 
społecznej Gminie Suchy Dąb 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/93/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie powierzenia w 2014 r. wykonywania zadań 
publicznych za zakresu pomocy społecznej Gminie Suchy Dąb.  
 
4. ustanowienia herbu, flagi oraz sztandaru gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – mam taką wątpliwość ponieważ jest zapis w uchwale, że gryf jest 
srebrny. Ja myślałem, że my będziemy mieli białego gryfa z możliwością zrobienia go 
na srebrno.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – zgodnie z zasadami heraldyki  biel i 
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srebro to jest jedność. Jeżeli będziemy tego gryfa haftowali to są dopuszczone 
zasady stosowania tego srebra czyli co do zasady będzie miał on kolor biały, ale przy 
hafcie biel nie wygląda za specjalnie dobrze, dlatego jest możliwość stosowania 
srebra, czyli w zależności na czym wizerunek gryfa będzie umieszczony (papier, haft 
itd.) może być inaczej zrobiony. Trzeba pamiętać, że biel i srebro to jedność w 
zasadach heraldyki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/94/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie ustanowienia herbu, flagi oraz sztandaru 
gminy Pruszcz Gdański. 
 
5. o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – w zakresie obejmującym tereny 
obrębów geodezyjnych w części bądź w całości: Dziewięć Włók, Bystra, 
Krępiec, Wiślina, Mokry Dwór, Radunica, Rokitnica, Lędowo, Roszkowo 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/95/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz 
Gdański – w zakresie obejmującym tereny obrębów geodezyjnych w części 
bądź w całości: Dziewięć Włók, Bystra, Krępiec, Wiślina, Mokry Dwór, 
Radunica, Rokitnica, Lędowo, Roszkowo.  
 
6. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu 
geodezyjnego Jagatowo 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/96/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie o przystąpieniu do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część 
wyżynna, fragmentu geodezyjnego Jagatowo. 
 
7. programu współpracy gminy Pruszcz Gdański na rok 2014 z organizacjami 
pozarządowymi, oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
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Projekt uchwały odczytała B. Gałecka -  pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pan Zbigniew Demczuk – chciałbym się zapytać odnośnie punktu dotyczącego 
działalności wspomagającej rozwój przedsiębiorczości – czy te zapisy zawarte w 
uchwale znaczą to, że mieszkańcy, którzy prowadzą działalność będą się mogli 
zgłosić do gminy o pomoc w złożeniu wniosku czy to będzie informacja z jakich 
środków z Unii będzie można korzystać?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przede wszystkim chodzi o to, że my 
dysponujemy całym pakietem wiedzy na temat tego z czego przedsiębiorcy mogą 
korzystać, gdzie są punkty informacyjne, jeżeli takiej wiedzy nie mamy, gdzie go 
kierować. Na terenie naszej gminy realizujemy cały szereg projektów z innymi 
podmiotami z sektora organizacji pozarządowych, mam tu szczególnie na myśli 
fundację Proesterno, gdzie przygotowujemy mieszkańców chętnych do podjęcia 
działalności gospodarczej i tam nie tylko te osoby poznają informacje dotyczącego 
tego tematu, ale również dostają pełne informacje w jakim kierunku dalej iść, z jakich 
źródeł można korzystać. Więc tutaj głównie chodzi o to, że my dysponujemy wiedzą 
na tematy, które przedsiębiorców interesują.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXXVII/97/2013 z 
dnia 14 listopada 2013 r.  w sprawie programu współpracy gminy Pruszcz 
Gdański na rok 2014 z organizacjami pozarządowymi, oraz podmiotami 
określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. 
 
IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan Wysocki – mam taką prośbę, którą już 
wielokrotnie powtarzałam i odniosę się tu również do pana Hofmana, jeżeli jest 
jakikolwiek problem to proszę o telefon do pracownika lub do mnie, proszę nie 
czekać do sesji. Przed chwilą zapytałam panią Kaczmarek – Jaguś czy ma jakieś 
zgłoszenia z Radunicy i przekazała mi, że nie ma. Także pracownik jest do 
dyspozycji i proszę o poinformowanie go.  
Śmieci na ul. Jesionowej – jak sięgam pamięcią jak się giełda kończyła, worki i 
kartony zawsze tam zostawały. Myślę, że to nie jest jakieś nowe zjawisko, które 
pojawiło się po wprowadzeniu nowej ustawy w sprawie śmieci. Pojedziemy tam i to 
sprzątniemy, bo nie ma innej rady, podejrzewam, że to jest cały czas ta sama 
sprawa, dalej związana z giełdą.  
Składowisko przy Czarnej Łasze – wystąpiliśmy do właściciela gruntu, bo też do 
końca nie chcemy na własny koszt sprzątać wszystkiego, co jest na terenie innych 
nieruchomości. Jeżeli nie zostanie to sprzątnięte będziemy dalej o to zabiegać.  
ul. Sezonowa – umowa jest podpisana z wykonawcą z 9 października i 50 dni od 
dnia podpisania umowy jest on zobowiązany zakończyć inwestycję.  
przystanek w Przejazdowie – brak remontu też chyba nie ma sensu. Ostatnio 
jechałam tamtędy i byłam przerażona, tam są chyba wykopane nogami te metalowe 
ścianki. Natomiast myślę, że trzeba zaprosić może osoby z Sądu rodzinnego albo 
kuratora zawodowego w ty temacie. Poza tym ksiądz Przemek z tamtejszej parafii 
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jest również kapelanem na Przeróbce, to naprawdę zrobiłabym wycieczkę tym 
młodym ludziom i pokazała co może spotkać takiego młodego - gniewnego za takie 
chuligańskie wybryki. Myślę, że jak oni pójdą i zobaczą ten spacerownik 2 m na 3 m 
to być może się trochę zastanowią. Inną opcją jest jakiś ośrodek poprawczy.  
Pan Janusz Sampolski – nasunęła mi się taka myśl: czy można byłoby poprosić 
pana komendanta, bo co jakiś czas w szkole odbywają się apele, z uwagi na to, że 
ten temat jest bardzo ważny, żeby ten temat w obecności pana, może też kuratora, 
przedstawić na takim apelu w odniesieniu do późniejszych konsekwencji?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – my jeszcze z komendantem ustalimy te 
rzeczy.  
ul. Akacjowa – te studzienki zostaną sprawdzone.  
tabliczka na ul. Topolowej – jeżeli nie jest jeszcze zamontowana to będzie, zlecenie 
już poszło. Zdecydowana większość tabliczek jest już umieszczona, więc i ta lada 
moment zostanie umieszczona.  
chodnik ul. Nowa – rozstrzygnęliśmy przetarg i wykonawca ma termin 30 dni od dnia 
podpisania umowy. Przetarg był rozstrzygnięty wczoraj lub przedwczoraj, a my w 
ciągu tygodnia musimy podpisać umowę, także jest realna szansa, że do końca roku 
będzie to nie tylko rozpoczęte, ale skończone.  
brak oświetlenia na kładce – z tą kładką jest duży problem, bo tam są też 
zagrodzenia, włącza się w to nasza Straż, jak i również Straż z Gdańska. To jest 
fatalne doświadczenie jeżeli chodzi o współpracę z Koleją, a właściwie jej brak. 
Pojedziemy tam i będziemy rozmawiali z kierownikiem budowy, powiadomię tez pana 
sołtysa o tym spotkaniu.  
scalenie gruntów – miejscowość Dziewięć Włók przystąpiła do procesu 
scaleniowego. Przypomnę państwu, że to są pieniądze unijne w dyspozycji 
Starostwa. My złożyliśmy taki wniosek, żeby mieszkańcy gminy mogli z tego 
skorzystać. M. in. miejscowość Rokitnica jest już po takich pracach scaleniowych. Ma 
to duże znaczenie dla wielu mieszkańców, ponieważ za pieniądze unijne 
porządkujemy stan prawny nieruchomości, a przy okazji możemy poprzesuwać 
pewne granice. W Dziewięciu Włókach było zawarte takie porozumienie, że w 
ramach  scalenia przyjmiemy grunt pod ścieżkę, która będzie skrótem od drogi 
wojewódzkiej do osiedla mieszkańców, przy nieruchomościach pana Rybaka przy 
drodze krajowej. Potem pan sołtys wnioskował o nałożenie asfaltu na tą drogę, która 
była robiona jako objazd do ul. Jesionowej. Dostaliśmy taką informację, łącznie z 
Wojewódzkim Biurem Geodezyjnym, że nie ma możliwości zamienienia zadania ze 
ścieżki na asfalt. Okazało się później, że wizyta pana sołtysa u Starosty 
spowodowała, że jednak zostało to zmienione i ma być położony asfalt. I teraz 
wyniknęła kwestia szerokości drogi przy panu Burym. Pan Bury postawił takie 
metalowe zapory odsuwając ruch od swojego domu, a z drugiej strony szerokość tej 
drogi ograniczają jesiony. Pan sołtys wnioskował, żeby albo wyciąć te jesiony i 
poszerzyć drogę albo żeby za jesionami, gdzie jest obniżenie terenu, zrobić takie „by 
passy” i żeby ten przejazd przy panu Burym był szerszy. My zaprosiliśmy pana 
Burego na spotkanie do gminy, niestety nie przyjechał i nie odezwał się. 
Potraktowaliśmy to jako brak chęci do rozmowy. Żeby móc wyciąć te drzewa trzeba 
mieć zgodę Powiatu, a Powiat odmówił nam zgody na wycięcie tych drzew. 
Natomiast pracownicy zrobili analizę wykonania tych „by passów” i na dziś biorąc pod 
uwagę ukształtowanie tego terenu jest to koszt ok. 200 tys. zł. W związku z 
powyższym na ten moment jest sytuacja patowa i my nie mamy możliwości zrobienia 
tego, bo nie mamy na to środków. Żałuję, że pan Starosta w momencie kiedy 
zmieniał decyzję, nie był uprzejmy nas o tym powiadomić. Także tak wygląda na dziś 
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sytuacja tej drogi, natomiast Powiat musi wydać do końca roku te pieniądze, bo jeżeli 
nie wyda to one przepadną.  
Pan Antoni Byczyński – jest zrobiony projekt tej drogi, którego ja nie widziałem, 
natomiast został ogłoszony przetarg na wykonawstwo. Ta sprawa wymaga jednak 
rozwiązania, dobrej woli obu stron.  
 
X. WOLNE WNIOSKI. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – dziś przyjęliśmy uchwałę o ogromnym 
znaczeniu dla naszej gminy. Myślę, że o znaczeniu herbu i sztandaru dla gminy nie 
muszę nikogo przekonywać. Poza tym jak państwo zapewne wiecie wszystkie 
jednostki organizacyjne nasze oprócz Wiśliny mają już swoje sztandary. Bardzo 
dziękuję za zwrócenie uwagi, m.in. przez Stowarzyszenie Sołtysów, że gmina nie 
posiada sztandaru. Rzeczywiście jest to rzecz nad która powinniśmy się pochylić, 
dlatego proponuję powołanie Honorowego Komitetu ufundowania sztandaru, nazwę 
dokładnie jeszcze przygotujemy i ufundowanie sztandaru dla gminy Pruszcz 
Gdański.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – podjęliśmy uchwałę o 
ustanowieniu herbu i sztandaru dla naszej gminy. Sztandar to rzecz bardzo ważna, 
sztandar dla jednostki czy organizacji jest nadawany tylko raz, dlatego musimy 
bardzo rozważnie i dokładnie przygotować się do fundacji tego sztandaru, bo ma być 
on symbolem godności i jedności jednoczącej ludzi we wspólnym działaniu. To ma 
być symbol działalności nas wszystkich dla ogólnego dobra jakim jest nasza gmina. 
Sztandar to symbol wielu dokonań i sukcesów, symbol tradycji i historii naszej gminy. 
To również inspiracja do osiągania wiedzy, by dążyć do celu, to znak istnienia honoru 
i godności. Dlatego dziękuję pani Wójt za złożenie tego wniosku, dziękuję za 
powołanie komitetu fundacji, który na pewno w sposób szczególny zajmie się 
przygotowaniem ufundowania sztandaru. Taki sztandar zostanie w szerokiej formie 
przez wielu mieszkańców przyjęty, którzy zechcą być współfundatorami tego 
sztandaru. Będzie elementem, który bardzo mocno wpisze się w działalność naszej 
gminy.                                                                                           
Pan Wiesław Zbroiński – rozumiem, że ma teraz powstać komitet ufundowania 
sztandaru. Chciałbym się tylko zapytać, gdzie państwo radni byli dwa lata temu, 
kiedy my proponowaliśmy jako Stowarzyszenie ufundowanie gminie sztandaru? 
Przez dwa lata nikt się nie odzywał. Przypuszczam, że nikt z państwa radnych nie 
dowiedział się, że w tym roku jest 40-lecie gminy Pruszcz Gdański. My jako 
Stowarzyszenie działamy, robimy różne rzeczy i często się spotykamy. Na 
niedawnym spotkaniu, trzy miesiące temu, Zarząd Stowarzyszenia złożył wniosek, że 
przyszedł już czas i ostatnia chwila, żeby tą 40-tą rocznicę uczcić fundując sztandar 
gminie Pruszcz Gdański. Nie ważne, że te 40 lat to było ileś lat komunizmu, ale takie 
są dzieje naszej gminy. Dziwi mnie taka rzecz: my podjęliśmy uchwałę, na zebranie 
sołtysów zostali zaproszeni wszyscy sołtysi, łącznie z sołtysami, którzy pełnią funkcję 
radnych naszej gminy, i poza jednym członkiem Stowarzyszenia, będącym radnym – 
panem Wysockim –  pozostałych dwoje radnych nie przybyło na spotkanie. Zarząd i 
całe Stowarzyszenie podjął uchwałę o ufundowaniu sztandaru jako członkowie 
stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. Stowarzyszenie upoważniło 
Zarząd i Prezesa do podjęcia działań w tym kierunku. Nie wiem czy ktokolwiek z 
państwa wiedział, że opinia komisji heraldycznej z 2000 r. jest niezgodna z 
przepisami. Wręcz powiedziano nam, że to nie jest herb naszej gminy, bo w uchwale 
w 1996 r. było napisane, że lwa zastępuję się gryfem, a na tym naszym 
dotychczasowym herbie, komisja nie wiedziała co to jest. Razem z panią Sekretarz 
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zaczęliśmy działać w tej sprawie. Zadzwoniłem do Warszawy i pan z komisji od razu 
powiedział, że my mamy nieważną uchwałę od 2000 r. Podjęliśmy działania z panią 
Sekretarz, aby naprawić tą sytuację. Okazało się, że to nie jest takie proste, bo żeby 
zatwierdzić herb to trwa to pół roku albo i dłużej, ale udało się nam w ciągu miesiąca 
zebrać dwie opinie: jedna negatywna, następna już pozytywna po poprawkach. Nie 
wiem co my teraz zrobimy, musimy się spotkać i porozmawiać, bo ja nie wiem jak to 
wygląda ze strony Rady, nie potrafię tego zrozumieć, może mi ktoś wytłumaczy. Jak 
zapytacie się dlaczego to robimy w tajemnicy, to od razu mówię, że chcieliśmy, a 
myśleliśmy, że nam się nie uda w tym roku, zrobić niespodziankę Radzie Gminy i 
wszystkim mieszkańcom gminy, że Stowarzyszenie ufunduje ten sztandar. Nie 
chodziliśmy do żadnych sponsorów, zrobiliśmy to za nasze własne pieniądze. Więc 
nie wiem, czemu dziś jest myśl, że my jako Stowarzyszenie nie możemy tego zrobić. 
Czytałem różne artykuły o sztandarach i nie jest nigdzie określone, że musi fundować 
komitet taki sztandar, nawet jedna osoba może to zrobić.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – myślę, że pan prezes się 
przejęzyczył, bo powiedział pan, że „zrobiliśmy”, a chyba chodzi o to, że macie 
państwo zamiar zrobić?  
Pan Wiesław Zbroiński – jesteśmy w trakcie robienia sztandaru, bo procedura 
wymaga wielkiego pośpiechu, żeby zdążyć w tym roku.  
Pan Mariusz Kociński – jeżeli pan prezes Stowarzyszenia artykułuje pewne 
sformułowania na sesji to wypada, żeby odpowiedzieć na sesji. Rozumiem, że 
inicjatywa jest jak najbardziej  znaczna, natomiast ja zakładałem to Stowarzyszenie 
razem z tobą i jak tu siedzę, przyznaję że mnie nikt o takim spotkaniu nie informował, 
a jeżeli chodzi o informowanie mnie ze strony Urzędu Gminy czy kogokolwiek to 
mam znakomity kontakt. Pani Ania wysyła e-maile, potwierdza czy na telefon 
komórkowy dostaje sms. Komunikacja jest bardzo dobra, ja mogę być obojętnie 
gdzie i zawsze mam informację co się dzieje. Więc ja nie zostałem zaproszony.  
Pan Wiesław Zbroiński – ale nie jest pan w Stowarzyszeniu.  
Pan Mariusz Kociński – powiedział pan, że byli zaproszeni również radni.  
Pan Wiesław Zbroiński – nie, ja powiedziałem, że byli zaproszeni radni będący 
sołtysami.  
Pan Mariusz Kociński – jest druga kwestia, bardziej istotna: ileś lat mieliśmy ten 
sztandar, który nie był zgodny z przepisami. Z tego co ja wiem, pan Robert Fidura, 
który zajmuje się heraldyką i pracował nad herbem Rusocina, zwrócił się z informacją 
pisemną do Urzędu Gminy, chyba rok temu, że gmina ma niezgody herb z zasadami. 
Tutaj jest moim zdaniem brak wymiany informacji. Rozumiem emocjonalne 
wystąpienie pana prezesa, natomiast takie słowa idą w kierunku nie wspólnej pracy, 
tylko raczej  niezgody, a przypominam sobie pożegnalny list od prezesa 
stowarzyszenia, gdzie było napisane, że m.in. tylko wspólne działanie i partnerstwo 
może przynieść efekty.  
Pan Wiesław Zbroiński – radny Kociński nie jest członkiem Stowarzyszenia, złożył 
rezygnację i nie dostał żadnego listu pożegnalnego. A jeżeli chodzi o te zaproszenie, 
to chodziło o sołtysów, którzy są jednocześnie radnymi. Jest trzech radnych, którzy 
są też sołtysami. Radnych nie zapraszałem dlatego, że my mieliśmy spotkanie 
Stowarzyszenia.  
Pan Maciej Wysocki – pan prezes prosił, żeby nie rozgłaszać tych ustaleń. 
Chciałem więc być lojalny wobec sołtysów i trochę „dostałem po uszach” jako radny.  
Pan Wiesław Zbroiński – proszę o spotkanie po sesji z panią Wójt i 
Przewodniczącym Rady z Zarządem Stowarzyszenia.  
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – mnie ta dyskusja cieszy, bo to świadczy o 
tym, że ten sztandar jeszcze bardziej zaktywizuje i tak już bardzo aktywne 
środowisko naszej gminy. Oczywiście pewnie niektórzy się cieszą, że już tutaj się 
toczą takie emocjonalne dyskusje, ale mimo wszystko dziękuję za nią, bo to 
świadczy, że w większości jak tu jesteśmy, zależy nam na tym, żeby pojawił się 
sztandar, który świadczy o jedności. Jak byłam na mszy za niepodległość i weszli 
werbliści i osiem naszych gminnych sztandarów, to wzruszenie jakie człowieka wtedy 
ogrania jest niesamowite. Dlatego apeluję o więcej spokoju i obyśmy tylko takie 
problemy mieli.  
 
XI. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXXVII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji 
została zakończona o godz. 11.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XXXVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu   10 
grudnia 2013 r.  
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